

NORTH WEST REGION

OFFICE OF THE GOVERNOR

GENERAL SECRETARIAT

NORTH WEST REGIONAL TENDERS BOARD



REGION DU NORD OUEST

SERVICES DU GOUVERNEUR

SECRETARIAT GENERAL

COMMISSION REGIONALE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS NORD OUEST

TENDER NOTICE

NORTH WEST REGIONAL TENDER'S BOARD

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N° 016 /ONIT/NWRTB/GOV-NWR /2025 OF 25 JUIN 2025
FOR THE CONSTRUCTION OF INTEGRATED HEALTH CENTRE (IHC)
NKON-MEMGOM, MOMO DIVISION, NORTH-WEST REGION, BY
EMERGENCY PROCEDURE

1. Subject of the invitation to tender

The Governor/Delegated Contracting Authority, on behalf of the Republic of Cameroon, hereby launches an Open National Invitation to Tender No 016 /ONIT/NWRTB/GOV-NWR/ 2025 of....., for the CONSTRUCTION of IHC NKON-MEMGOM, Momo Division, North-West Region by Emergency Procedure.

Name of project	Amount of project	Amount of bid bond	Cost of tender file :
CONSTRUCTION OF IHC NKON-MEMGOM	70 000 000F CFA	1,400 000F CFA	78 000F CFA

2. Work consistency

The works include the following:

- Preparatory works
- Earth works.
- Masonry and concrete works.
- Framing works – roofing.
- Aluminium, wood, and metal joinery works.
- Electrical works.
- Painting works / Decorations.
- Plumbing – sanitary works.
- Floor and wall claddings.
- Drainages, utilities, and various networks

3. Participation

Participation in this invitation to tender is open to all registered and qualified enterprises of the Republic of Cameroon, with the necessary financial capability, technical and professional expertise in Public works (Construction domain especially CIVIL ENGINEERING) who are registered on the COLEPS platform

4. Financing

The works, subject of this invitation to tender, shall be financed by the PPRD-NS/SW Budget for 2025

5. ESTIMATED COST OF PROJECT

The provisional amount for the whole project stands at Seventy Million (70.000.000) FCFA

6. CONSULTATION

The tender documents are available for consultation at the North West Governor's office during working hours. **ROOM 108**. Tel: **233361941/652582344** as soon as the notice is published. It can equally be consulted online on COLEPS platform at www.marchepublic.cm

7. ACQUISITION OF TENDER FILE:

The file may be obtained from the Governor's office **room 108, Tel 233361941/652582344** upon presentation of a receipt showing payment of a non-refundable sum of **78,000** FCFA payable at a public treasury representing the cost of purchasing the tender file. The original copy of this receipt shall be included in the bidder's documents. On procuring the tender documents (DAO), bidders shall be duly registered with their full addresses indicating: P.O. Box; Fax; and Telephone numbers. It is equally possible to obtain the electronic version of the Tender file by downloading it through the above indicated address.

8.-SUBMISSION METHOD

The mode of submission selected for this consultation is online

9. SUBMISSION OF BIDS

The submission is done electronically. The bid should be forwarded by the tenderer on the COLEPS platform or any other means of electrical communication indicated by the project owner not later than ~~22/07~~ **22/07** 2025 at 11am prompt. A backup copy of the bid registered on USB key should be forwarded in a sealed envelope with the clear and legible indication "backup copy", in addition to the above label, within the allocated deadline.

NB file size and format

NB file size and format

For online bidding, the maximum sizes of the documents that will transit on the platform and constitute the tenderer's offer are the following:

- 5MB for the Administrative file
- 15MB for the Technical offer
- 5MB for the Financial offer

The following formats are acceptable

- PDF format for text documents
- JPEG for images

The applicant shall use compression software to possibly reduce the size of the files to be transmitted according to the sizes indicated above.

NB the original of the BIDs should be presented during the online opening session.

The sealed pack (*Backup copy of the bid*) shall bear the following inscriptions:

<< OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
NO 016 /ONIT/NWRTB/GOV-NWR/2025 OF ___/___/2025

**FOR THE CONSTRUCTION OF IHC NKON-MEMGOM, MOMO
DIVISION, NORTH-WEST REGION, BY EMERGENCY PROCEDURE**

«To be opened only during the bid opening session »

10. Admissibility of bids

The bids not respecting the separation mode of the financial bid from the administrative and technical bids shall be rejected.

Any bid not in conformity with the prescription of this tender notice and tender file shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond of a first-rate bank approved by the Ministry of Finance and valid for a period of thirty (30) days shall be rejected.

Least they are rejected, only the originals or certified true copies by the issuing service or administrative authorities of the administrative documents are accepted. They must obligatorily not be older than three (03) months and must be valid during the bid opening session.

11. - Opening of bids

The opening of the bids in one phase shall be done on 22/07/25 at 12noon in the Hall of the Governor's office by the Regional Tender Board. Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice, who has full knowledge of the file and mandated in that capacity.

12. Execution deadline

The maximum execution deadline shall be four (04) calendar months, including the rainy season and other vagaries, with effect from the date of notification of the administrative order of work commencement.

13. Provisional Guarantee (Bid bond)

Each bidder must include in his administrative documents a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance featuring in the annex of the tender file of the sum of

1,400 000 (One Million Four hundred thousand) FCFA.

The provisional deposit shall be automatically released not later than 30 (thirty) days following the expiry of the validity of the bids for bidders who shall not be retained. In the case where the bidder is awarded the contract, the provisional deposit shall be released after the constitution of the final bond.

14. Evaluation of the bids

The evaluation of the bids shall be done in three (03) steps:

- 1st step: Verification of the conformity of the administrative file;
- 2nd step: Evaluation of the technical file;
- 3rd step: Analysis of the financial file.

The criteria of evaluation are the following:

14.1-Eliminatory criteria

14.1.1- Administrative documents

- Absence of bid bond or insufficient bid bond;
- Absence or non-conformity of an administrative document not regularised after 48hrs from the time of opening;
- False declaration forged or scanned documents;
- Suspended by MINMAP in 2024.

14.1.2- Technical file

- Incomplete or non compliant documents ;
- False declaration, forged or scanned documents;
- Non existence in the technical file of the rubric « organization, methodology and planning »
- Financial capacity less than 80% of the total amount the project;
- Technical assessment mark lower than 80% of "Yes".
- Deadline for delivery higher than prescribed;

- Companies who have abandoned project within the municipality will be eliminated

14.1.3- Financial offer

- Incomplete financial offer;
- Non compliant documents;
- Omission of quantified unit price in the financial offer;
- Absence of break down price.
- Modification of the model break down unit price attached.

Essential criteria:

The technical offer of the bidder shall be assessed along the following lines:

General presentation of the bids
Experience of the Enterprise.
Quality of personnel and management of the company
Attestation and report of site visit
Technical Equipment
Special Technical clauses initialed in all the pages and the last page signed stamp and dated
Special Administrative Clause completed and initialed in all the pages and the last page signed, stamped and dated.
Methodology for the execution of works
Financial capacity and other financial bearings

The note of the technical offer will be gotten by addition of marks for every criteria. Only the technical offer having gotten an equal or superior note to 80% of YES will be kept for the financial evaluation.

15. Award of the Contract

The contract shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity with the dispositions of the tender file and on the basis of the lowest bid and technical quality. (See article 99 of the public contracts code).

16. Period of validity of bids

The bidders shall remain committed to their bids during a period of one hundred and twenty (120) days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours from the Governor's office for the North West Region in Bamenda room 108, TEL: 233361941/652582344

Bamenda, the 25 JUN 2025

*The Governor North- West Region
(Delegated Contracting Authority)*



**FOR THE GOVERNOR
AND BY DELEGATION
THE SECRETARY GENERAL**

Saidouna Ali
Administrateur Civil Principal

Copies:

- ARMP (for publication and archives);
- Chairperson of NWRTB (for information);
- RDMINMEPAT NW
- RD MINMAP NW
- Notice boards (for information).
- Chrono/Archive

FC: 01630/25/SAS/CDU/CRR INIW

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail -Patrie

DAO



NORTH WEST REGION
OFFICE OF THE GOVERNOR
GENERAL SECRETARIAT

REGION DU NORD OUEST
SERVICES DU GOUVERNEUR
SECRETARIAT GENERAL

NORTH WEST REGIONAL TENDERS BOARD

COMMISSION REGIONALE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS NORD OUEST

AVIS D'APPEL D'OFFRES

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert

25 JUIN 2025

N° 016 /AONO/CRPMC-NO/2025 du
POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE CENTRE DE SANTE INTEGRE (CSI) DE NKON-
MEMGOM, DEPARTEMENTE DU MOMO, REGION DU NORD-OUEST EN PROCEDURE
D'URGENCE.

1.- Objet de l'Appel d'Offres

Le Gouverneur de la Région du Nord-Ouest, Autorité Contractante Délègue, lance pour le compte de la République du Cameroun, un appel d'offres national ouvert en procédure d'urgence pour les travaux de Construction De CSI NKON-MEMGOM, dans l'arrondissement de Ngie, Département de la Momo. Région du Nord - Ouest.

FINANCEMENT : BUDGET PPRD-NO/SO- 2025

Nom du Projet	Montant du Projet	Montant caution provisoire	Montant d'achat du DAO :
CONSTRUCTION DE CSI NKON-MEMGOM	70 000 000F CFA	1 400 000F CFA	78 000

2.- Consistance des travaux

Les prestations comprennent les opérations suivantes :

- Preliminary works/Earthworks
- Foundation
- Reinforced Concrete
- Masonry works
- Plastering, Rendering and Fishing
- Ceiling
- Tilling
- Roof Farming and Covering
- Wood/Metallic Joineries
- Painting/Glassworks
- Electricity
- Plumbing and Sanitary
- Drainage
- Environmental Impact Notice

3.- Participation

La participation au présent Appel d'Offres est ouvert à tous les immatriculés du Cameroun, disposant des capacités financières, techniques et nécessaires (domaine de la construction notamment des GENIE CIVIL). Qui est enregistré sur la plateforme de COLEPS

4.- Financement

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, sont financés par **BUDGET D'INVESTISSEMENT de PLAN PRESIDENTIEL POUR LA RECONSTRUCTION ET LE DEVELOPPEMENT Du NORD-OUEST/ SUD-OUEST (PPRD-NO/SO), Exercice 2025.**

5.- Consultation du dossier d'Appel d'Offres

Les documents d'appel d'offres sont disponibles pour consultation au bureau du Gouverneur du Nord-Ouest pendant les heures ouvrables. **Porte 108, Tel:233361941/652582344**

6.- Acquisition du dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu au près du bureau du Gouverneur sur présentation d'un reçu ou le paiement de la somme de 78,000CFA payable à un trésor public.

7.- Présentation des offres

Les documents constituant chaque offre sont repartis en trois (03) volumes ci-après contenus dans une enveloppe fermée et scellée dont :

- L'enveloppe A contenant les pièces administratives (volume 1).
- L'enveloppe B contenant l'offre technique (volume 2).
- L'enveloppe C contenant l'offre financière (volume 3).

Les offres ainsi présentées seront placées sous simple enveloppe, fermée et scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause. Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de même couleur.

8.- Remise des Offres

Les soumissions est faite électroniquement. Les offres sont fournies sur la plate forme de COLEPS ou sur toute autres voies de communication électronique endiguée par le Maitre d'ouvrage avant le date du 22/07/2025 a 11 heures précises.

Les offres administratif, techniques et financiers (Backup) fournies également à la même date et a la même heur

NB taille et format

- 5MB pour les documents administratifs
- 15MB pour les documents en techniques
- 5MB pour les documents financiers

Les soumissionnaires droit utiliser l'application devant les permettre de réduire les offres produites

NB les documents originaux doivent être présent du cours de la phase d'ouverture des offres

L'emballage cellé (backup d'offres) portera les inscriptions suivantes :

Appel d'Offres National Ouvert en Procédure en d'urgence

**POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE CSI DE NKON-MEMGOM DANS
L'ARRONDISSEMENT DE NGIE, DEPARTEMENT DU MOMO, REGION DU NORD-OUEST.
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement. »**

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt des offres ne seront pas reçues.

9.- Recevabilité des offres

Sous peine d'être rejetés, tous les documents devront être des originaux ou des copies certifiées conformes par le service émetteur habilité ou les autorités administratif (préfets, Sous-préfets) présents conformément au Règlement Particulier du présent Appel d'offres. Aucune de celles-ci ne devra dater de plus de trois (3) mois à compter de la date de dépôt des offres, sans double attestation et non falsifiée. Ceux-ci doivent être séparés les un des autres par des séparateurs de couleur. Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et dossier d'appel d'offres sera déclaré irrecevable.

NB: L'adjudicataire devra présenter lors de l'installation sur site les originaux des documents respectifs pour une stricte vérification de leur authenticité.

10.- Ouverture des offres

Les offres seront ouvertes à la Commission Régional des Appels d'Offres du Nord-Ouest en une seule fois le 22/07/2025 à **12h00** heure locale dans la salle des conférences du Gouverneur en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants ayant pris connaissance des offres présentées. Seuls les SOUMISSIONNAIRES ou leur représentant dûment mandatés ayant une bonne connaissance de leurs offres pourront assister à la séance d'ouverture des plis. Toute offre non conforme aux exigences du dossier d'appel d'offres sera rejetée.

11.- Délai de réponse des soumissionnaires

Pour cet Appel d'Offres, le délai de réponse est fixé à vingt un (21) jours calendaires aux entreprises désireuses d'y participer à compter de la date de publication de l'Avis d'Appel d'Offres.

12.- Délai d'exécution des travaux

Le délai global d'exécution des travaux est de quatre (04) mois calendaires. Ce délai comprend les périodes des pluies, toutes les intempéries et sujétions diverses et court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

13.- Cautionnement Provisoire (Garantie de soumission)

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie, selon le modèle indiqué dans le dossier d'Appel d'Offres, par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances et dont la liste figure en annexe d'un montant égal à **1 400 000 FCFA (un million quatre cent mille)** francs CFA.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard (30) jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire de la lettre commande, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

14.- Evaluation des Offres

L'évaluation des offres se fera en trois (03) étapes :

- 1^{ère} étape : Vérification de la conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire ;
- 2^{ème} étape : Evaluation des offres techniques ;
- 3^{ème} étape : Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

14.1-Critères éliminatoires

14.1.1-Pièces administratives

- Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence ou l'insuffisance de la caution provisoire de soumission.
- Absence d'une pièce administratif non régularisé après 48heurs à compte de l'heure d'ouverture ;
- Fausse déclaration ou documents falsifiés.
- Suspendu par le MINMAP EN 2024

14.1.2-Offres techniques

- Dossier incomplet ou pièces non conformes ;
- Fausse déclaration ou documents falsifiées ou scannés ;
- Non existence dans l'offre technique de la rubrique « organisation, méthodologie et planning » ;
- Absence d'une capacité de préfinancement inférieure a 80% du montant du projet
- Délai de livraison supérieur a celui prescrit
- Les entreprises ayant abandonné le projet au sein de la commune.
- De façon systématique, toute offre n'ayant pas atteint ou dépassé après évaluation technique, la barre de **80 %** du **OUI** sera écartée et non éligible à l'analyse financière ;

14.1.3-Offres financières

- Offre financière incomplète ;
- Pièces non conformes ;
- Omission dans l'offre financière d'un prix unitaire quantifié ;
- Absence d'un sous-détail de prix ;
- Modification du model du sous-détail de prix unitaire.

Critères essentiels

L'offre technique du soumissionnaire sera évaluée sur les éléments suivants :

Présentation générale des offres
Expérience de l'entreprise
Qualité du personnel et de la gestion de l'entreprise
Attestation et rapport de visite de chantier
Equipement technique
Clauses techniques particulières paraphées dans toutes les pages et la dernière page signées cachet et datées
Clauses administrative particulières complétées et paraphées dans toutes les pages et la dernière page signée, tamponné et daté.
Méthodologie d'exécution des travaux
Capacité financière et autre appuis financiers

La note de l'offre technique sera obtenue par addition des points pour chaque critère. Seule l'offre technique ayant obtenue une note égale ou supérieure à 80% du OUI sera à l'évaluation financière.

15.- Attribution de la lettre commande

La lettre commande sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la moins-disant et techniquement qualifiée, conformément à l'article 99 du Code des Marchés Publics.

16.- Délai de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagées par leurs offres pendant une période de quatre -vingt -dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

17.- Renseignements complémentaires

Des informations techniques complémentaires peuvent être obtenues pendant les heures ouvrables auprès du service de Gouverneur du Nord Ouest, porte 108, Tel: 233361541/652582344

Bamenda, le 25 JUIN 2025

Le Gouverneur de la Région du Nord-ouest
(Autorité Contractante Déléguée)

FOR THE GOVERNOR
AND BY DELEGATION
THE SECRETARY GENERAL

Ampliations :

- ARMP (pour publication et archivage) :
- Président CRPM (pour information) :
- DR MINEPAT NO
- DR MINMAP NO
- Affichage
- Chrono



Saidouma Ali
Administrateur Civil Principal

